

**FAO/WHO COORDINATING COMMITTEE FOR NEAR EAST (CCNE)**

**Invitation to participate in the electronic working group (EWG)  
on the provisions on labelling of non-retail containers in the regional commodity standards**

This message is sent on behalf of Saudi Arabia and Oman

**Title:** Provisions on labelling of non-retail containers in the regional commodity standards.

**Committee:** Coordinating Committee FAO/WHO for Near East

**Session:** 11<sup>th</sup> Session

**Chair of EWG:** Saudi Arabia, Co-chair Oman

**Working Languages:** English and Arabic

**Description of work:** CCNE11 agreed to establish an EWG working in English and Arabic, chaired by Saudi Arabia and co-chaired by Oman and open to all Members and Observers from the region to develop the provisions on labelling of non-retail containers in the regional commodity standards.

**The tentative timetable for the work is as follows:**

<b>Schedule of tasks for the EWG on the Provisions on labelling of non-retail containers in the regional commodity standards.</b>	
<b>Activities</b>	<b>Date</b>
Deadline for response to invitation and registration EWG members	18 <sup>th</sup> March, 2025
<b>First round</b> –Draft 1 of the provisions posted on the forum for comments.	17 <sup>th</sup> April, 2025
Deadline for receipt of comments on Draft 1 of the provisions.	8 <sup>th</sup> May, 2025
<b>Second round</b> - Draft 2 of the provisions posted on the forum for comments.	22 <sup>th</sup> May, 2025
Deadline for receipt of comments on Draft 2 of the provisions.	12 <sup>th</sup> June, 2025
Provisions submitted to the Codex Secretariat.	26 <sup>th</sup> June, 2025

**Email for registration:**

To: CODEX.CP@sfda.gov.sa

Cc: waleed.almamari@mafwr.gov.om ; Omancpcodex@mafwr.gov.om; hhajaji@sfda.gov.sa ; maWatyan@sfda.gov.sa

**Registration deadline:** 18<sup>th</sup> March, 2025

**EWG online platform** Yes  No

Codex Members and Observers are invited to register their experts for this Electronic Working Group. When there is more than one expert, each country or observer organization shall designate **one** as the official representative to participate in the EWG.

Applications should be sent through the Codex Contact Point (CCP) of the Member or recognized Observer organization in an email detailing:

- participant's name
- official title or position
- organization or country
- email address.

**The EWG platform**

Link: <http://forum.codex-alimentarius.net/index.php>

User group name: CCNE11: Labelling NRC 2025

The platform will require members to login. New participants to the platform should first register. ([online guide](#), [video tutorial](#))

The EWG chair will give participants access to the user group online once they have verified their credentials so, please ensure that you follow the procedure for applications and email the chair through your CCP even if you are already registered on the platform. Once your CCP has sent your application you can request to join the EWG user group directly on the platform. You do not need to create a new registration if you have previously used the platform.

Technical support

For all technical assistance regarding the platform please contact the platform administrator (Codex Secretariat) using the Contact link on the platform homepage or via [codex@fao.org](mailto:codex@fao.org)

Programme and timeline

The work programme and timelines will be circulated to members of the EWG soon after its establishment.

We look forward to your participation.

Saudi Arabia and Oman.

اللجنة التنسيقية المشتركة بين منظمة الأغذية والزراعة ومنظمة الصحة العالمية للشرق الأدنى (CCNE)

دعوة للمشاركة في مجموعة العمل الإلكترونية (EWG)  
بشأن الأحكام المتعلقة بتوصيم الحاويات غير المخصصة للبيع بالتجزئة في مواصفات السلع الإقليمية

يتم إرسال هذه الرسالة نيابة عن المملكة العربية السعودية وسلطنة عمان

العنوان: الأحكام المتعلقة بتوصيم الحاويات غير المخصصة للبيع بالتجزئة في مواصفات السلع الإقليمية

اللجنة: اللجنة التنسيقية المشتركة بين منظمة الأغذية والزراعة ومنظمة الصحة العالمية للشرق الأدنى

الاجتماع: الدورة الحادية عشر (CCNE11)

رئيس مجموعة العمل: المملكة العربية السعودية، نائب الرئيس سلطنة عمان

لغة العمل: الإنجليزية والعربية

وصف العمل: تم التوصية في اجتماع CCNE11 على إنشاء مجموعة عمل إلكترونية تعمل باللغتين الإنجليزية والعربية، برئاسة المملكة العربية السعودية وتشترك في رئاسته سلطنة عمان ومفتوحة لجميع الأعضاء والمراقبين من المنطقة لوضع الأحكام المتعلقة بتوصيم الحاويات غير المخصصة للبيع بالتجزئة في مواصفات السلع الإقليمية.

وفيما يلي الجدول الزمني للعمل:

جدول مهام فريق عمل المختصين بشأن الأحكام المتعلقة بتوصيم الحاويات غير المخصصة للبيع بالتجزئة في مواصفات السلع الإقليمية	
التاريخ	النشاط
18 مارس 2025 م	الموعد النهائي للرد على الدعوة وتسجيل الأعضاء
17 أبريل 2025 م	الدورة الأولى - المسودة 1 للأحكام المنشورة على المنتدى لإبداء المرئيات عليها.
8 مايو 2025 م	الموعد النهائي لتلقي المرئيات على المسودة الأولى من الأحكام.
22 مايو 2025 م	الدورة الثانية - المسودة 2 للأحكام المنشورة على المنتدى لإبداء المرئيات عليها.
12 يونيو 2025 م	الموعد النهائي لتلقي المرئيات على المسودة الثانية من الأحكام.
26 يونيو 2025 م	الأحكام المقدمة إلى أمانة الدستور الغذائي.

البريد الإلكتروني للتسجيل:

إلى: CODEX.CP@sfda.gov.sa

مع نسخة إلى: maWatyan@sfda.gov.sa؛ hhajaji@sfda.gov.sa؛ Omancpcodex@mafwr.gov.om؛ waleed.almamari@mafwr.gov.om

الموعد النهائي للتسجيل: 18 مارس 2025 م

منصة أونلاين لمحاجمبي العمل الإلكتروني: نعم

أعضاء هيئة الدستور الغذائي والمراقبون مدعوون إلى تسجيل خبرائهم في مجموعة العمل الإلكتروني. في حال وجود أكثر من خبير، يجب على كل دولة أو منظمة مراقبة أن تعين واحداً كممثل رسمي للمشاركة في مجموعة العمل الإلكترونية.

يجب إرسال الطلبات من خلال نقطة الاتصال الخاصة بالعضو المشارك أو المنظمة الرقابية المعترف بها من خلال إرسال بريد إلكتروني توضح بالتفصيل التالي:

- اسم المشترك
- المكانة أو المنصب الرسمي
- المنظمة أو الدولة
- عنوان البريد الإلكتروني

## رابط منصة مجموعة العمل الإلكتروني:

الرابط: <http://forum.codex-alimentarius.net/index.php>

اسم مجموعة المستخدمين: CCNE11: Labelling NRC 2025

سيطلب النظام الأساسي من الأعضاء تسجيل الدخول. يجب على المشاركين الجدد التسجيل أولاً في المنصة. ([دليل على الانترنت، فيديو تعليمي](#))

سيسمح رئيس مجموعة العمل الإلكتروني للمشاركين للوصول إلى مجتمع المستخدمين في المنصة بمجرد التحقق من بيانات اعتمادهم، لذا يرجى التأكد من اتباع الإجراءات الخاصة آلية التسجيل وإرسال بريد إلكتروني إلى الرئيس من خلال نقطة الاتصال الخاصة بك حتى وإن كنت مسجلًا بالفعل على المنصة. بمجرد أن يرسل طلبك عبر نقطة الاتصال، سيمكنك ذلك من طلب الانضمام إلى مجموعة مستخدمي مجموعة العمل الإلكتروني مباشرة على المنصة. لا تحتاج إلى إنشاء تسجيل جديد إذا كنت قد استخدمت النظام الأساسي مسبقًا.

## الدعم الفني:

للحصول على المساعدة الفنية المتعلقة بالمنصة، يرجى الاتصال بمسؤول المنصة (أمانة الدستور الغذائي) باستخدام رابط الاتصال الموجود على الصفحة الرئيسية للمنصة أو عبر [codex@fao.org](mailto:codex@fao.org).

نحن نتطلع إلى مشاركتك.

المملكة العربية السعودية (رئيس المجموعة)، بالنيابة عن سلطنة عمان (الرئيس المشارك).